



24 / 00040 / L / MINPMEESA / SG / CCST

20 DEC 2024

PRESS RELEASE

The Minister of Small and Medium-Sized Enterprises, Social Economy and Handicrafts (MINPMEESA) informs promoters of Small and Medium-Sized Enterprises (SMEs), Social Economy Organisations (SEOs), Handicraft Production Units (HPUs) and professional groups that within the framework of the certification process of local agri-food and cosmetic products, the following approved laboratories are hereby recognised as partners of the Standards and Quality Agency, which is the structure responsible for monitoring conformity to standards and quality control of products. As a result, promoters are invited to contact the different laboratories for test analysis.

Moreover, he is calling on officials of the other approved laboratories in Cameroon working in the area of agri-foods and cosmetic products to get in touch with ANOR for modalities related thereto in order to optimise the process of the certification of SMESEH products.

Enclosures: 01



Achille BASSILEKIN III



24 / 00040 / L/MINPMEESA/SG/CCST

20 DEC 2024

COMMUNIQUE RADIO-PRESSE

Le Ministre des Petites et Moyennes Entreprises, de l'Economie Sociale et de l'Artisanat (MINPMEESA) porte à la connaissance des promoteurs des PME, des Organisations de l'Economie Sociale, des Unités de Production Artisanales et des Regroupements professionnels que dans le cadre de la démarche de certification des produits locaux agroalimentaires et cosmétiques, les laboratoires agréés dont la liste est ci-jointe sont partenaires de l'Agence des Normes et de la Qualité qui est la structure en charge de l'évaluation de la conformité aux normes et du contrôle qualité des produits.

Les promoteurs sont par conséquent invités à prendre attache avec ces différents laboratoires pour les tests d'analyse.

Il invite par ailleurs, les responsables des autres laboratoires agréés au Cameroun en matière de produits agroalimentaires et cosmétiques à se rapprocher de l'ANOR pour les modalités y relatives et optimiser le processus de certification des produits des PMEESA.

Pi : 01



Achille BASSILEKIN III





LISTE DES LABORATOIRES AGREES PAR L'ANOR

LABORATOIRE	SECTEUR D'ACTIVITE	ACCREDITATION/ DOMAINE	LOCALISATION	ADRESSE
Laboratoire d'Hygiène et Environnement du Centre Pasteur du Cameroun section microbiologie Laboratoire d'Hygiène et Environnement du centre pasteur du Cameroun section physico-chimie Centre de Recherche en Alimentation et Nutrition (CRAN) IRAD (Laboratoire d'Analyse des Sols, Plantes, Eaux et Engrais) Société Hydrocarbures Analyses Contrôles(HYDRAC), Laboratoire National de Contrôle Qualité des Médicaments et d'Expertise (LANACOME)	AGROALIMENTAIRE	Accrédité pour l'analyse microbiologique des eaux et des aliments.	Yaoundé	BP : 1274 Yaoundé TEL : 699 00 88 48/222 23 18 03 E-mail : cpc@pasteur-yaounde.org/lhem@pasteur-yaounde.org
	AGROALIMENTAIRE COSMETIQUE	Non accrédité	Yaoundé	BP : 6163 TEL : 694 63 68 05 Mr BALEBA
	Agroalimentaire	Accrédité pour l'analyse des sols	Yaoundé	BP : 2123 Tel : 695 02 71 58/222 23 26 44
	AGROALIMENTAIRE	Accrédité pour les analyses du cacao	Douala	PB 12806 TEL : 699 98 98 34 Mme TAMNGA
	COSMETIQUE	Non Accrédité	BDRTÉYaoundé	BP : 12216 Yaoundé Tel : 222 23 06 60/222 19 40 02